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Zusammenfassung

        
Die perkutane, transjugulare Leberbiopsie und Cholangiographie (Hanafee und Weiner) vermeided die Notwendigkeit den Peritonealraum zu überschreiten und die Leberkapsel zu punktieren. Die Methode wurde an 61 Patienten angewandt. Biopsie und Cholangiographie zusammen sind an 36 Patienten ausgeführt worden, Biopsie an 8 und Cholangiographie an 17. Diagnostisch wertvolle Biopsie ist an 39 Patienten gelungen (89%). Cholangiographie wurde an 31 Patienten mit erweiterten Gallenwegen versucht und war erfolgreich bei 29 (93%). Keine ernsten Zwischenfälle wurden beobachtet. Die Vor- und Nachteile werden mit dem normalen transperitonealen Vorgang verglichen.


      
        
Summary

        
The percutaneous transjugular approach to liver biopsy and cholangiography (Hanafee and Weiner), eliminating the necessity for traversing the peritoneal cavity and puncturing the liver capsule, was used in 61 patients. Both biopsy and cholangiography were done in 36 patients, liver biopsy alone in 8 patients, and cholangiography alone in 17 patients. Diagnostic biopsy specimens were obtained in 39 patients (89%). Cholangiography succeeded in 29 of 31 patients (93%) with enlarged intrahepatic ducts. There were no major complications. Advantages and disadvantages of this approach in comparison to the standard transperitoneal techniques are discussed.
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